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欠发达地区现代农业发展模式研究——以聊城市为例

刘子亭1,2，张保华1，董  杰1，刘子政3，张金萍1，汤庆新1，柏呈林4

聊城大学

摘要： 

为探究欠发达地区发展现代农业途径，利用聊城市农业统计资料对其现代农业发展模式进行了系统分析。结果表

明：（1）现代农业发展模式可归纳为四种，即种—养—加—农工贸一体化模式，以工补农模式，企业化高科技模

式，以及城郊生态农业旅游模式；（2）主要的积极因素是政府扶持，农业产业化经营及科技支撑；（3）存在的主

要问题是政府规划不尽合理，资金不足，农业产业化发展水平较低，科技贡献率较低；（4）应积极发挥政府管理

服务职能，大力实施农业产业化战略，加快农业科技创新。 
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Analysis of modern agriculture pattern of developing areas——A case study of 
Liaocheng

Abstract: 

By using the statistic data, this paper analysed morden agriculture pattern of Liaocheng. The results of 
this study are as follow: (1)There are four patterns of morden agriculture developed in Liaocheng; (2)
The main active factors are the government managements, the agriculture industrialization and the 
science and technology supports; (3)The main factors restricting modern agriculture development are 
the immoderate government planning, the limited financing, the lower industrialization and the 
insufficient contribution of science and technology; (4)The important things need to do are improving the 
government managements, bring about industrialization and promoting the progress of technical 
innovation.

Keywords: developing areas   modern agriculture   pattern   Liaocheng   

收稿日期 2009-09-14 修回日期 2009-09-25 网络版发布日期 2009-12-20 

DOI: 

基金项目: 

大力发展循环经济，加快生态省建设研究;山东省经济欠发达地区农业资源可持续利用与新农村建设研究;位山灌区

引黄灌溉的土壤环境地球化学过程与机制研究 

通讯作者: 刘子亭

作者简介: 

作者Email: zitingliu@126.com 

参考文献：

本刊中的类似文章

1．蔡培良.欠发达地区农村劳动力资源合理开发配置策略研究——基于福建省两县农村劳动力资源配置状况的调查

[J]. 中国农学通报, 2009,25(17): 337-342

Copyright by 中国农学通报


